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P r o t o k ó ł  Nr XXXIV/2013  
 

z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 20 czerwca 2013r. w sali Urzędu Gminy w Kotlinie  
w godz. od 9oo do 1050 

 
I. Otwarcie.  
              Otwarcia XXXIV sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący  Rady Czesław 
Moch witając: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała 
Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie 
Grzegorza Fenglera, sołtysów oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na ustawowy skład Rady 15 radnych w sesji 
uczestniczyło 14. 
Nieobecny na sesji był radny Jerzy Szymczak. 
Na sesję nie przybyli zaproszeni radni Rady Powiatu z terenu gminy Kotlin: Tomasz Kosiński       
i Walenty Kwaśniewski oraz kierownik Rewiru Dzielnicowych  w Jarocinie Maciej Bier ła. 
Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Porządek posiedzenia. 
              Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie zmiany w porządku obrad sesji 
polegającej na: 
1)  wycofaniu z porządku obrad projektu uchwały w sprawie  określenia zasad wnoszenia, 
cofania i zbywania udziałów i akcji przez Wójta Gminy i wprowadzeniu w to miejsce projektu 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kotlin do Spółki pod firmą: „Zakład Gospodarki 
Odpadami” Spółka z o.o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszycach, 
2) wprowadzeniu projektu uchwały w sprawie  przystąpienia  do Programu „Wielkopolska 
Odnowa Wsi 2013 – 2020” i zgłoszenia sołectw do uczestnictwa w programie „ Wielkopolska 
Odnowa Wsi 2013 – 2020”. 
Wniosek Wójta przyjęty został 14 głosami „za”. 

 
Porządek  obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  XXXIII  sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXXIII  
      sesji Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXIII  sesji Rady  oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7.   Przyjęcie informacji o stanie bezrobocia w gminie. 
8.   Przyjęcie informacji o przygotowaniu do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
9.   Organizacja roku szkolnego 2013/2014. 

  10. Podjęcie uchwał: 
        1) w sprawie przystąpienia Gminy Kotlin do Spółki pod firmą: „ Zakład Gospodarki 
            Odpadami” Spółka z o.o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach, 
        2) w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu, 
        3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na rok 2013, 
        4) w sprawie przystąpienia do Programu „ Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020”  
             i zgłoszenia sołectw do uczestnictwa w Programie „ Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 –  
            2020”.  
  11.  Wolne głosy i wnioski. 
  12.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXIII sesji Rady. 
  13.  Zamknięcie obrad. 
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ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy. 
                      Protokół z XXXIII sesji Rady Gminy, który wyłożony został do wglądu na 

posiedzeniach Komisji Rady Gminy w dniu wczorajszym i  na sesji w dniu dzisiejszym przyjęty 
został  jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Interpelacje i  wnioski zgłosili: 
Radny Krzysztof Szyszka  wnioskował o: 
- umocowanie  płytami betonowymi skarpy przy wjeździe z ul. Poznańskiej w ul. Reymonta. 
  Radny poinformował, że  część swojej działki pod ul. Reymonta dał Pan Rogalski, a  
  w zamian za to miał zapewnienie poprzednich władz Gminy, że  skarpa na której znajduje się  
  płot  betonowy zostanie umocniona. Obecnie przy dużych opadach deszczu skarpa jest  
  podmywana, co grozi przewróceniem się  płotu. 
- remont schodów zewnętrznych  w Szkole Podstawowej w Kotlinie, 
- przesunięcie tablicy „Gmina Kotlin”  przy drodze Kotlin – Sucha, który to odcinek drogi  
  przejęty został  przez Powiat Jarociński od Powiatu Pleszewskiego, 
- nawiezienie torfu na kwietniki przed następnym nasadzeniem kwiatów, które zostały bardzo 
  ładnie posadzone, z tym, że ziemia  ta jest wyjałowiona. 
Przewodniczący Rady Czesław Moch  wnioskował o: 
- naprawę studzienki kanalizacyjnej na ul. Kpt. Sobczaka, 
- naprawę studzienki telekomunikacyjnej  na ul. Kpt. Sobczaka. 
Wójt odpowiedział, że studzienkę  telekomunikacyjną zabezpieczyli pracownicy Urzędu Gminy, 
a o naprawę zgłoszono do Telekomunikacji, bowiem idą tam światłowody i Gmina sama nie 
może jej naprawić. 
Radny Maciej Skowron  wnioskował o: 
- ustawienie znaku ograniczającego tonaż na ul. Teodorowskiej w miejsce skradzionego znaku,  
- naprawę obniżonej trylinki na ul. 11 Listopada. 
Radny Mirosław Twardowski wnioskował o: 
- odwodnienie posesji w Wyszkach przy drodze nr 11, 
- zamontowanie barierki na końcu chodnika w Wyszkach przy drodze nr 11, 
- oznaczenia kierunkowe w Wyszkach, których brakuje w paru miejscach.  
Radny Twardowski wskazał na potrzebę urządzenia placu zabaw w Wyszkach. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o przycięcie krzaków i gałęzi drzew przy stawie  
w Racendowie. 
Krzaki zdaniem radnego Pacholaka przycięto zbyt mało  i dalej jest w tym  miejscu 
niebezpiecznie, a drogą tą jeżdżą z prędkością 60 – 80 km/h. 
Wójt odpowiedział, że w miejscu tym jest stosowne ograniczenie prędkości. 
 
ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXXIII sesji Rady. 
                  Przewodniczący Rady  poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- podpisał  podjęte przez Radę uchwały, 
- przekazał Wójtowi zgłoszone przez radnych  interpelacje i wnioski, 
- 6 czerwca uczestniczył  w losowaniu nagród  w konkursie Gazety Jarocińskiej pn. „ Piątka dla  
  Gazety” , który odbył się w Szkole Podstawowej w Magnuszewicach, podczas którego kl. I 
  Szkoły Podstawowej w Woli Książęcej wylosowała wycieczkę, 
- 16 czerwca uczestniczył w nadaniu imienia „Słoneczko” Przedszkolu Publicznemu w Kotlinie, 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych, 
- obecny był na posiedzeniach stałych komisji Rady w dniu 19 czerwca. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXIII sesji Rady oraz         
z wykonania uchwał Rady. 
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                Wójt poinformował, że uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za rok 2012, w sprawie udzielenia 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy  oraz w sprawie zmiany Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przesłano do Urzędu Wojewódzkiego 
w Poznaniu, wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach 
Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
Uchwały dotyczące sprawozdania oraz udzielenia absolutorium przesłano do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  Zespół w Kaliszu. 
Wójt poinformował, że w  okresie międzysesyjnym wydał 7 zarządzeń:  w sprawie zmiany 
budżetu Gminy, w sprawie zasad prowadzenia rachunkowości i zakładowego planu kont dla 
budżetu Gminy Kotlin i Urzędu Gminy Kotlin, w sprawie powołania komisji przetargowej         
w celu przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości w Orpiszewku, Racendowie           
i Kotlinie, w sprawie podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości gruntowych 
przeznaczonych do sprzedaży – 4 działki przy ul. Ks. Rymarkiewicza, w sprawie podania do 
publicznej wiadomości wykazu nieruchomości gruntowej przeznaczonej do wydzierżawienia – 
działka przy ul. Powstańców Wlkp., w sprawie ogłoszenia naboru na wolne stanowisko 
urzędnicze – referent ds. ewidencji księgowej oraz w sprawie ogłoszenia III edycji konkursu 
„Piękno Naszej Gminy” do którego zgłoszenia przyjmuje się do 22 lipca 2013r. a termin 
ogłoszenia wyników  konkursu to 31 sierpnia 2013r. 
Następnie Wójt poinformował o zrealizowanych przez Gminę Kotlin zadaniach w okresie 
międzysesyjnym: 
- w dniu 10 czerwca  podpisano umowę z firmą „ZGO-NOVA” Sp. z o.o. z Jarocina na odbiór    
i zagospodarowanie odpadów  komunalnych na okres od 1 lipca 2013r. do dnia 30 czerwca 
2014r. za kwotę 48.813,14 zł brutto miesięcznie, 
- w dniu 10 czerwca podpisano również umowę z firmą „Dekarstwo, Murarstwo, Inne Usługi 
Budowlane – Roman Hajdysz”  z Wyszek na remont sanitariatu w świetlicy wiejskiej                     
w Sławoszewie za cenę 6.589,81 zł, 
- wystąpiono z wnioskiem do Ministerstwa Finansów  z pytaniem – czy Gmina w obecnym 
stanie prawnym  ma prawo do pełnego odliczania podatku VAT  naliczonego w 2012 roku 
wykazanego w fakturach związanych z rozbudową i przebudową Domu Strażaka w Kotlinie, 
-w dniu 13 czerwca odbyto radę budowy dotyczącą realizacji  rozbudowy i przebudowy Domu 
Strażaka w Kotlinie, 
- w dniu 14 czerwca odbyto radę budowy na zadaniu: budowa kanalizacji sanitarnej w Woli 
Książęcej podczas której Wójt poinformował  wykonawcę o małym zaawansowaniu 
wykonanych prac, określając je na poziomie 30%, 
-  w dniu 17 czerwca w Wysogotówku, a w dniu 18 czerwca w Magnuszewicach odbyły się 
zebrania wiejskie na których sołectwa te podjęły uchwałę w sprawie wyrażenia woli 
przystąpienia do Programu „ Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020”. 
Wójt poinformował, że Gmina w ramach naboru na działania „ Małe Projekty” złożyła do Lidera 
Zielonej  Wielkopolski  5 wniosków z których po ocenie Rady Stowarzyszenia  Lidera Zielonej 
Wielkopolski do dalszej oceny w Urzędzie Marszałkowskim  przeszły 4 wnioski. Są to zadania: 
- remont wraz z modernizacją  świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, 
- remont wraz  z modernizacją świetlicy wiejskiej w Racendowie, 
- remont wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Kurcewie, 
- Dzień Kotlina – Święto Pomidora jako efekt warsztatów „ Pomidorowe Czwartki”.  
Piąty z wniosków na remont wraz z modernizacją świetlicy wiejskiej w Wilczy nie uzyskał 
wymaganej liczby punktów  niezbędnych do zatwierdzenia operacji do realizacji. 
Samorząd Województwa  Wielkopolskiego odmówił przyznania pomocy na remont  wraz           
z modernizacją świetlicy wiejskiej w Sławoszewie, uzasadniając odmowę  tym, że zakres  robót  
ma jedynie charakter odtworzeniowy.  
Na 3 pozostałe  wnioski Gmina otrzyma dofinansowanie  na łączną kwotę 59.955,94 zł. 
Informacja o realizacji uchwał, wydanych zarządzeniach oraz o zrealizowanych przez Gminę 
zadaniach w okresie międzysesyjnym stanowi załączniki do protokołu. 
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Wójt poinformował, że poza tym: 
- w dniu 2  czerwca obecny był na zawodach wędkarskich o Puchar Wójta Gminy 
  zorganizowanych przez Koło Wędkarskie w Kotlinie, 
- w dniu 6 czerwca uczestniczył w losowaniu nagród  w konkursie Gazety Jarocińskiej pn.  
  „Piątka dla Gazety”  jakie miało miejsce w Szkole Podstawowej w Magnuszewicach, w którym 
  kl. I Szkoły Podstawowej z Woli Książęcej wylosowała wycieczkę, 
- w dniu 9 czerwca uczestniczył w zawodach strażackich w Wysogotówku, 
- w dniu 15 czerwca  obecny był w Marszewie na organizowanych Marszewskich Dniach Pola, 
- 16 czerwca  uczestniczył w festynie i nadaniu nazwy „Słoneczko” Przedszkolu Publicznemu  
  w Kotlinie, 
- 17 czerwca uczestniczył w zebraniu wiejskim w Wysogotówku, a w dniu 18 czerwca  
  w zebraniu wiejskim w Magnuszewicach. 
Do sprawozdania Wójta  nie zgłoszono uwag. 
 
ad.7 Przyjęcie informacji o stanie bezrobocia w gminie. 
                  Informację o stanie bezrobocia w gminie Kotlin  stanowiącą załącznik do protokołu 
przedstawił dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie  Grzegorz Fengler. 
Dyskusja: 
Radny Bogdan Pacholak pytał – jakie są kryteria przyznawania świadczeń dla bezrobotnych 
mających na utrzymaniu dzieci? 
Radny Krzysztof Szyszka  pytał – czy są nowe programy aktywizujące młodzież, w tym              
w zakładaniu własnych firm? 
Przewodniczący Rady pytał – jakie  nowe zawody powstają? 
Radny Bogdan Pacholak pytał – czy jest kontrola w szkołach nauki zawodu w których jest tylko 
teoria, a nie ma praktyki? 
Sołtys Mieczysław Stefaniak pytał -  w jakiej wysokości udzielana jest pomoc na otwarcie 
działalności gospodarczej i dlaczego łatwiej  pomoc taką otrzymać w powiecie pleszewskim niż     
w jarocińskim i czy osoby kończące obecnie szkoły mogą występować o pomoc? 
Dyrektor Grzegorz Fengler odpowiedział: 
- Urząd kierować się musi przepisami i świadczenia  nie zawsze trafiają tak jak w opiece 
   społecznej  do najbardziej potrzebujących. Część osób jest zarejestrowana po to, aby opłacana 
   była składka zdrowotna. 
   Dyrektor podzielił bezrobotnych na 3 kategorie: tych co chcą pracować, mogą pracować 
    i zarejestrowanych  tylko dla składki zdrowotnej. 
   Dyrektor wyjaśnił, że Urząd Pracy nie kieruje się sytuacją materialną bezrobotnego. 
-  dotacje na otwarcie własnych firm Urząd Pracy posiada, a mają być także pożyczki, czyli  
   kwoty zwrotne, 
-  nowe zawody to branża elektroniczna związana z rozwojem nowych technologii i obsługi  
   programów komputerowych, 
- reforma szkolnictwa odeszła od szkolnictwa zawodowego, 
- organizowane są spotkania z młodzieżą gimnazjów, aby młodzież nie szła tylko do liceów ale 
  do szkół z nauką zawodu. Okazuje się, że potrzeba jest szkół dla stolarzy, dla obróbki drewna. 
  Problem jest w tym mówił dyrektor, że za uczniem idzie subwencja i przez to szkoły zabiegają 
  o ucznia. 
- na otwarcie działalności wypłacana jest dotacja w wysokości 6 krotności przeciętnego 
  wynagrodzenia tj. ponad 20 tys. zł, z tym, że nie wszystkie dotacje wypłacane są przez Urząd 
  Pracy. 
  Na terenie powiatu jarocińskiego nie ma instytucji, która startuje w konkursach o granty 
  dotyczące dotacji na rozpoczęcie działalności. Instytucje takie są w Pleszewie, Środzie Wlkp.,   
  Ostrowie Wlkp., które o takie granty występują i jeżeli osoby z innego powiatu chcą skorzystać 
  z tej pomocy przemeldowują się do tych powiatów, aby skorzystać z tych środków. 
- podział środków  na drugie półrocze  nastąpi w dniach 25 – 26  czerwca i po tym podziale  
  osoby kończące szkołę, które podejmą decyzję o otwarciu swojej działalności gospodarczej 
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  mogą występować o środki. 
  Po tych wyjaśnieniach nie słysząc więcej pytań Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada 
  informację o stanie bezrobocia w gminie Kotlin przyjęła. 
  Salę obrad opuścił dyrektor PUP. 
 
ad.8. Przyjęcie informacji o przygotowaniu  do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
                    Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji Rady o przedstawienie 
opinii komisji  dotyczących materiałów sesyjnych. 
                    Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała poinformował, że 
Komisja w dniu wczorajszym pozytywnie zaopiniowała informację o przygotowaniu do letniego 
wypoczynku dzieci i młodzieży i  o organizacji roku szkolnego 2013/2014. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że: 
-  projekt  uchwały  w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji 
   przez Wójta Gminy został przez Wójta wycofany, 
-  projekty uchwał w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu i  w sprawie zmiany 
   budżetu Gminy Komisja zaopiniowała pozytywnie, 
-  do projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do Programu  „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013  
   2020”  radny Mirosław Twardowski zgłosił uwagi  co do wyboru dwóch sołectw do programu  
   bez konsultacji  tego z sołtysami  wszystkich sołectw. 
                     Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław 
Wodniczak poinformował, że Komisja nie miała uwag co do informacji o przygotowaniu do 
letniego wypoczynku  dzieci i młodzieży oraz organizacji roku szkolnego 2013/2014. 
Co do projektów uchwał: 
- w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu członkowie Komisji uwag nie wnosili,  
  natomiast Przewodniczący Komisji miał uwagę, że Gmina zadłuża się  na dobrobyt, bo w żaden 
  sposób nie polepsza to życia  ludności, 
- w sprawie zmiany budżetu Gminy  Komisja zaopiniowała pozytywnie, 
- w sprawie przystąpienia  do Programu „ Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020”  zgłoszono  
  uwagi  dlaczego tylko sołectwa Magnuszewice i Wysogotówek  zgłoszono do Programu. 
  Przewodniczący Komisji  stwierdził jednak, że lepiej coś niż wcale i od czegoś trzeba zacząć,  
  z tym, że chociaż sołtysi powinni być o tym powiadomieni. Ogólnie  nie wniesiono uwag do 
  projektu uchwały. 
Nie słysząc uwag do informacji o przygotowaniu do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży       
i informując, że nie było uwag także na posiedzeniach obu stałych komisji Rady Przewodniczący 
Rady stwierdził, że Rada informację przyjęła. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.9 Organizacja roku szkolnego 2013/2014. 
                     Nie słysząc uwag do  informacji dotyczącej organizacji roku szkolnego 2013/2014 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada  informację przyjęła. 
Informacja o organizacji roku szkolnego 2013/2014 stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.10 Podjęcie uchwał. 
                    Wójt wyjaśnił potrzebę podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia Gminy do Spółki 
„ZGO” spółka z o.o. w Jarocinie  informując, że w latach 2013 – 2015 Gmina zgodnie                 
z harmonogramem zobowiązana jest wprowadzić do Spółki  środki w kwocie 948 tys. zł. W roku 
2013 jest to kwota 94.800,- zł , która jest wkładem kapitałowym,  obejmując w zamian 155 
udziałów o wartości  nominalnej 500,- zł każdy, co daje 77.500,- zł. Kwota 17.300,- zł 
stanowiąca różnicę między wartością nabycia, a wartością nominalną udziałów przeznaczona 
zostanie  na kapitał zapasowy Spółki. 
                    Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 
1) przystąpienia Gminy Kotlin do Spółki pod firmą: „ Zakład Gospodarki Odpadami” Spółka  
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    z o.o. w Jarocinie z siedzibą w Witaszyczkach. 
    Uchwała Nr XXXIV/1818/2013 podjęta została jednogłośnie 14 głosami „za”. 
2) zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 
    Uchwała Nr XXXIV/182/2013 podjęta została 13 głosami „za”, przy  jednym głosie 
    przeciwnym ( radnego Zdzisława Wodniczaka). 
3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2013 rok. 
    Uchwała nr XXXIV/183/2013 podjęta została jednogłośnie 14 głosami „za”. 
4) przystąpienia  do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020 i zgłoszenia sołectw  
   do uczestnictwa w Programie „ Wielkopolska Odnowa Wsi 2013 – 2020”. 
   Uchwała Nr XXXIV/184/2013 podjęta  została 13 głosami „za”, przy 1 głosie 
   wstrzymującym ( radnego Mirosława Twardowskiego ). 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.11  Wolne głosy i wnioski. 
                    Wnioski zgłosili: 
Radna Jolanta Urbaniak wnioskowała o wykoszenie poboczy  drogi – ul. 27 Grudnia, o co 
prosiła jedna z osób zamieszkujących przy tej ulicy, bowiem chwasty, w tym oset rozsiewają się 
na sąsiednie działki. 
Wójt odpowiedział, że przy ul. 27 Grudnia  nie chodzi o pobocze, a o jedną z działek na której 
rosną chwasty. 
Przewodniczący Rady Czesław Moch wnioskował o wykoszenie poboczy  na całej długości ul. 
Kochanowskiego. 
Radna Jolanta Urbaniak wyjaśniła, że przy działkach przy ul. Kochanowskiego każdy wykasza 
sam. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o: 
- nadanie nowo powstałej ulicy – od ul. Ks. Rymarkiewicza  na wprost kościoła  nazwy „ Jana 
  Pawła II”, 
- rozważenie możliwości nabycia  budynku byłej szkoły w Wilczy, wskazując, że budynek ten  
  nadaje się na stanicę harcerską. 
 Wójt odpowiedział, że budynek ten był własnością Gminy i trzeba przyjrzeć się jaki jest jego 
  stan  i jaką stanowi wartość odtworzeniową. 

Przewodniczący Rady poinformował, że budynek jest zabezpieczony, bowiem właściciel  
położył nową dachówkę. 

- dodatkowe środki dla Szkoły Podstawowej w Kotlinie z przeznaczeniem na remont schodów 
  zarówno tych, którymi dzieci wychodzą w czasie  przerwy jak i tych od strony bloku  
  sportowego, tym bardziej, że zbliżają się obchody 25 – lecia powstania Szkoły, 
- dokończenie układania kostki brukowej na placu targowym i zakończeniem placu 
krawężnikiem. 
Wójt poinformował, że kostka brukowa  ułożona zostanie jeszcze 4 metry do przodu. 
               Radny Włodzimierz Szymkowiak  wskazał działkę pana Smoka przy ul. Orzeszkowej  
i ul. Słowackiego  jako miejsca lepszego zdaniem osób zwracających się do Niego  na 
urządzenie placu zabaw dla dzieci. 
Wójt odpowiedział, że na zakup działki wymagana jest zgoda Rady  i muszą być możliwości 
finansowe Gminy. Jeżeli takie będą, to urządzenia zamontowane w obecnym miejscu przy ul. 
Norwida mogą zostać przeniesione w nowe miejsce. 
                Następnie radny Włodzimierz Szymkowiak mówiąc o powstającym budynku Domu 
Kultury uważał, że powinien mieć już gospodarza, który miałby wpływ na poczynania, które tam 
powstają, czy na działalność, czy na zagospodarowanie i wykończenie obiektu. 
Radny Szymkowiak wnioskował, aby  w miesiącu sierpniu ogłosić konkurs na dyrektora Domu 
Kultury. 
Wójt odpowiedział, że  budynek, który powstaje służył będzie także  innym podmiotom, które 
tam się będą znajdować. Dyrektor będzie zarządzał , z tym, że  jak określił Wójt nie chciałby, 
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aby  dyrektor zarządzał w tej chwili  na krześle czy taborecie, przy stoliczku. Do tego musi mieć  
konkretne instrumenty, musi być wyposażenie.  
Na co radny Szymkowiak powiedział, że Gmina może  wyposażyć, a dyrektor stwierdzi, że  nie 
będzie widział takiej działalności  w swoich planach. 
Wójt wyjaśnił, że dyrektor jest podwładnym. 
Radny Szymkowiak natomiast odpowiedział, że dyrektorowi nie należy  wiązać rąk,  nie 
narzucać mu niczego i dyrektor już powinien być powołany i powinien współuczestniczyć         
w wyposażeniu Domu Kultury. 
Radny Krzysztof Szyszka poinformował, że plac zabaw jest urządzany od wczoraj i jest to 
idealne miejsce na plac  zabaw, bardzo ładnie wkomponowany w istniejące na placu drzewa         
i nie należy brać pod uwagę miejsca wskazanego przez radnego Szymkowiaka, bowiem 
wskazana działka to „patelnia” – jak określił radny. 
Wójt przypomniał, że plac zabaw przy ul. Norwida jest decyzją  mieszkańców , bowiem jest on 
wybudowany ze środków funduszu sołeckiego i należą się podziękowania tym mieszkańcom, 
którzy za tym byli. 
Odnośnie placu zabaw przy Urzędzie Gminy Wójt poinformował, że  plac ten zostanie 
troszeczkę przesunięty z uwagi na rewitalizację terenu wokół Domu Kultury. 
Poza tym  następny plac zabaw w Kotlinie  zdaniem Wójta powinien powstać  także na osiedlu 
za  kościołem. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował  o uporządkowanie terenu wokół remizy strażackiej        
w Racendowie, w tym o usunięcie pnia po ściętym drzewie. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o: 
- powiększenie parkingu  przy Urzędzie Gminy, 
- wyrównanie pobocza drogi Kotlin – Twardów, za wysypiskiem śmieci, 
- ustawienie pachołków drogowych  przy drodze Kotlin – Twardów, które  zostały ścięte lub 
  ktoś ukradł, 
- wykaszanie poboczy dróg powiatowych na szerszej powierzchni. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o wycięcie krzaków przy drodze powiatowej Parzew – 
Sierszew na długości 700 m przejętej przez Powiat Jarociński od Powiatu Pleszewskiego. 
Radny Taczała informował o dużym zniszczeniu nawierzchni asfaltowej dróg  przy budowie 
kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej. 
Wójt wyjaśnił, że wykonawca zobowiązany jest  do odtworzenia uszkodzonej nawierzchni dróg. 
Sołtys Beata Skowrońska podziękowała  biorącym udział szczególnie sołtysom  w rajdzie 
rowerowym   upamiętniającym pamięć Powstańców Wielkopolskich.  
Sołtys zwróciła się z prośbą do radnych, aby przed tym gdy podejmą uchwałę    zastanowią się  
czy będą mieli czas w przyszłości wziąć udział w zorganizowanych uroczystościach. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak wnioskował o zamontowanie sygnalizacji świetlnej wzbudzanej 
przez pieszych na przejściu dla pieszych na drodze nr 11  w Wyszkach Górach. 
 
ad. 12 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXIII sesji 
Rady. 
               Wójt poinformował, że  do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie  przesłano wnioski 
zgłoszone przez radnego Szczepana Szymczaka  o wykoszenie poboczy drogi                              
w Magnuszewicach i o wyczyszczenie rowu przy drodze Magnuszewice – Zakrzew. 
Do Powiatowej Komisji do Spraw Zarządzania  Ruchem na Drogach Powiatowych  i Gminnych 
w Powiecie Jarocińskim przekazano wniosek radnego Jerzego Szymczaka o zmianę organizacji 
ruchu w Kotlinie w rejonie ul. Konopnickiej i ul. Orzeszkowej.  
Na przesłane wnioski nie otrzymano jeszcze odpowiedzi. 
                Z Urzędu Miejskiego w Jarocinie otrzymano odpowiedź na wniosek o 
przeprowadzenie remontu drogi Jarocin – Słupia. 
Urząd informuje, że posiada w swoich planach budżetowych  remont nawierzchni tej drogi. 
Przedłużający się czas remontu drogi spowodowany jest długim okresem zimowym                      
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i opóźnieniami z tego powodu w przystąpieniu do naprawy dróg w których  liczne ubytki 
powstały w okresie zimowym. 
                 Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu  w odpowiedzi na 
wniosek radnego Jerzego Szymczaka o ułożenie masy asfaltowej pomiędzy jezdnią a 
chodnikiem przy drodze nr 11  w Kotlinie od placu przy Urzędzie Gminy do ul. 11 Listopada 
poinformowała, że  w chwili obecnej  nie jest to możliwe. Wykonanie tego odcinka  Dyrekcja 
może rozważyć jedynie przy ewentualnej przebudowie  drogi nr 11 , co na dzień dzisiejszy 
trudno określić kiedy to nastąpi. 
Pozostałe zrealizowane wnioski to: 
- oczyszczono ciek odwadniający przy drodze powiatowej w Magnuszewicach i wprowadzono 
  dodatkowo 2 studzienki rewizyjne, 
- naprawiono chodnik przy ul. Powstańców Wlkp.  i w 2 miejscach  przy ZPOW, 
- zamontowano huśtawki na placu zabaw, 
- naprawiono studzienkę kanalizacyjną przy wyjeździe z ul. Konopnickiej na ul. Kościuszki, 
- do podłączenia Domów Nauczyciela do sieci wodociągowej można przystąpić gdy będzie 
  wolny  możliwy czas i gdy będą na to środki, ponieważ jest to duży zakres prac, albo  zadanie 
  to znajdzie się w projekcie budżetu Gminy na 2014 rok, 
- przełożenie kostki brukowej na ul. Dworcowej wymaga takich, a nie innych fachowców 
  i zabezpieczenia materiału i może to  nastąpić w odpowiednim czasie, 
- na wniosek o oświetlenie uliczne na ul. Rymarkiewicza i Teodorowskiej Wójt odpowie na  
  najbliższych posiedzeniach komisji Rady, 
- co do sumienności „kosynierów”  Wójt odpowiedział, że skoszona trawa będzie zgrabiana  
  w tych miejscach gdzie przez jej pozostawienie zburzona byłaby estetyka, 
-  do posadzenia przy boisku w Parzewie potrzeba ok. 1 tys. brzozy wyliczył Wójt, 
- budowa chodnika do wigwamu w Parzewie będzie w harmonogramie prac, aby był on 
  wykonany przed dożynkami, 
- co do uczęszczania dzieci z Magnuszewic do szkół w innej miejscowości Wójt odpowiedział,  
  że jest to decyzja  rodziców, 
- bramki  na boisko w Wilczy zostaną zakupione i będą to bramki z atestem, a obecnie czeka 
  Wójt na odpowiedź z firmy,  
- kratki ściekowe  zostały oczyszczone z gałęzi, 
- odnośnie odwodnienia posesji w Wyszkach Wójt  poinformował, że wystosuje pisma do 
  wszystkich właścicieli posesji  zainteresowanych problemem i spotka się  z tymi mieszkańcami  
  i przedstawi  im rozwiązanie problemu oraz przedstawi sposób finansowania kolektora  ze  
  strony Gminy i mieszkańców. 
 Wójt odczytał odpowiedzi na wniosek o  odwodnienie posesji w Wyszkach jakich udzielił do tej  
  pory na sesji Rady Gminy w dniu 31 marca 2011r. oraz w dniu 21 lutego 2013r. 
Radny Mirosław Twardowski przypomniał o piśmie Wójta Gminy Walentego Kwaśniewskiego 
do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu  jakie otrzymał do przeczytania 
od sołtysa Mieczysława Stefaniaka w którym Wójt  ostrzegał o tym, aby  zasypanie rowu nie 
spowodowało podtopień budynków. Radny Twardowski uważał, że GDDKiA nie  może 
twierdzić, że nikt nie sugerował im niczego. 
Wójt odpowiedział jak podkreślił w swojej obronie, że nie może odpowiadać  za wszystkie 
poczynania 
              Następnie Wójt odniósł się do wykonania budżetu Gminy za 2012 rok przypominając, 
że przed zatwierdzeniem sprawozdania i udzieleniem absolutorium bardzo szczegółowo 
wyjaśniano realizację budżetu o co pytał Przewodniczący Rady na posiedzeniu Komisji Oświaty.  
Wójt mówił, że środki finansowe nie zostały ukryte, bo takich możliwości nie ma. Wyjaśniono 
także wzrost środków  na administrację o 200 tys. zł. 
Wójt prosił, aby na przyszłość przed podjęciem absolutorium i przyjęciem sprawozdania oraz na 
posiedzeniach komisji Rady zadawać pytania na które udzielona zostanie odpowiedź. 
               Kolejny temat poruszony przez Wójta  to kontrola jaka odbyła się w Urzędzie Gminy 
prowadzona przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Poznaniu w dniach od 18 grudnia 2012r.do 
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dnia 13 marca 2013r. która była  kontrolą kompleksową gospodarki finansowej  Gminy  za okres 
od 1 stycznia 2011r. do dnia 31 grudnia 2011r. oraz w miarę potrzeb także innych okresów.  
Wójt poinformował, że kontrola RIO  prowadzona jest co 4 lata. 
Wójt przypomniał, że padło pytanie zadane przez Przewodniczącego Rady Gminy  - jak 
zakończyła się kontrola? 
Na pytanie to Wójt wówczas  jak sobie przypomina odpowiedział, że pozytywnie, albo dobrze. 
Wójt poinformował, że  protokół  z kontroli podpisał.  
Po kontroli tej jest tylko 18 zaleceń pokontrolnych. Na wystąpienie pokontrolne Wójt udzielił 
odpowiedzi. 
Wójt wyjaśnił, że  RIO kontrolowało Wójta Gminy, a nie Radę Gminy i  protokół z kontroli jest 
do użytku wewnętrznego, a kontrola RIO zakończyła się wynikiem pozytywnym. 
Dalej Wójt mówił, że Regionalna Izba Obrachunkowa w okresie od 28 kwietnia 2008r. do 31 
lipca 2008r.  również  przeprowadziła kontrolę  gospodarki finansowej Gminy za 2007 rok , 
rozszerzoną o kontrolę dochodów ze sprzedaży mienia Gminy  w okresie od 1 stycznia 2006r. do 
31 grudnia 2007r. i tam  też kontrola zakończyła się pozytywnie, z tym, że  zaleceń było 22 , a 
teraz jest 18. 
Zalecenia są zawsze tłumaczył Wójt , bo zmienia się interpretacja przepisów. Gdyby były 
nadużycia, to Wójt i Skarbnik pociągnięci byliby do odpowiedzialności za niegospodarność. 
Wójt uważał, że ta forma wyjaśnienia jest jasna i przejrzysta. 
Przewodniczący Rady mówił natomiast, że nie zrozumiano się, bowiem Jemu chodziło o to, że 
wystąpienie pokontrolne  było do Wójta Gminy i do wiadomości Rady Gminy i wystąpienia tego 
nie otrzymał. Wystąpienie to ma 16 stron – poinformował  Przewodniczący Rady. 
Skarbnik potwierdziła, że  wystąpienie to jest do wiadomości Rady. 
Wójt także potwierdził, że wystąpienie pokontrolne jest do wiadomości Rady, a nie protokół 
kontroli.  
Przewodniczący Rady powtórzył, że jeżeli pismo  jest do wiadomości, to należało je Radzie 
przekazać i była to Jego uwaga i nie musi wnikać jakie są zastrzeżenia, uwagi czy zalecenia. 
Wójt odpowiedział, że Rada nie otrzyma zaleceń do czasu zapoznania się  z nimi i udzielenia  
odpowiedzi na zalecenia. 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że najprawdopodobniej skontaktuje się z RIO  i dowie się 
w jaki sposób Rada ma być poinformowana. 
 
ad. 13 Zamknięcie obrad. 
                     Przewodniczący Rady w imieniu sołtysa sołectwa Wilcza Pana Ireneusza 
Przewłockiego zaprosił wszystkich obecnych na salę wiejską w Wilczy. 
Na sali tej zakończony został remont. 
                    Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XXXIV sesję Rady Gminy 
Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                                          

 


